
Distriktsudvalget – referat 

 

Mødenr.: 49 

 

Dato: onsdag, den 6. oktober 2021  

 

Tid: Kl. 17.30 – 21.00  

 

Sted: Comwell, Middelfart 

 

Deltagere:  

 

Birgitte Kronborg (D1), Anni Busk Sørensen (D3), Lisbeth K. Tetsche (D5), 

Helle Juul (D7) + 1, Benny Schultz (D8), Aliice Østergaard (D10), Thomas 

Vogt Hansen (D11/13), Eva Iversholt (D12), og Mona Nørheden Johansen 

(D14). 

 

Næstformand, DRF Jakob B. Ravnsbo, direktør Morten Schram Rodtwitt og 

klub- og sportschef Anne Silfwander  

 

Referent: Jakob B. Ravnsbo  

 

1. Valg af dirigent  

2. Godkendelse af referat 

3. Nyt fra administration og bestyrelse 

4. Præsentation af kandidater på valg til repræsentantskabsmødet   

5. Nyt fra klubberne  

6. Breddeaktiviteter 

7. Officials 

8. Reglementsændringer 

9. Stævnekoordinering 

10. Næste møde 

11. Evt.  

 

Ad 1 – Valg af dirigent: 

 

Mona Nørheden Johansen valgtes som dirigent. 
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Ad 2 – Godkendelse af referat: 

 

Referatet af mødet den 11. august 2021 godkendtes, idet Birgitte Kronborg 

bemærkede til punkt 3, at det var væsentligt at være opmærksom på, at der 

var stor forskel på distrikternes geografi og medlemstal, således at man 

ikke udelukkende fokuserer eksempelvis på distriktsstørrelse, men også på 

antallet af ryttere og lignende. 

 

Fra D14 bemærkede Lone Nørager, at TD’ernes tilstedeværelse ved stæv-

ner blev drøftet samt hvornår man kunne anse et stævne for påbegyndt, 

således at der skulle være en TD til stede. 

 

Ad 3 - Nyt fra administration og bestyrelse: 

 

Referaternes form og indhold blev drøftet. 

 

Pt. er det ganske overordnede referater med primær angivelse af konklusi-

oner og beslutninger. 

 

Praksis for bemærkninger til referaterne er, at de kan fremsendes eller 

medtages på næstfølgende møde, hvorefter referatet godkendes med de 

bemærkninger, der måtte tilkomme. 

 

Arbejdsgruppen for ny politisk struktur havde bedt distrikterne oplyse, hvor-

dan distrikterne fungerer, hvilke ydelser de tilbød klubberne og hvad de står 

for af opgaver. Gennemgangen blev foretaget distriktsvist. 

 

D7 sørger for: 
- TD’ere 
- Stævneplanlægning 
- Mægler ved problemer i klubberne 
- Dirigent ved generalforsamlinger 
- Hjælper med propositioner 
- Afholder kurser i eksempelvis rideskoleunderviser, tidtagningsanlæg 

mv. 
- Kurserne er gratis for klubberne 

 

Tidligere har man holdt fælles foredrag og der afholdes 2 årlige møder med 

klubberne. 

 

D1 sørger for: 
- Stævnekoordinering 
- Hjælper med propositioner 
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- Godkender / sparrer propositioner 
- Udlejer tidtagningsanlæg (2 stk) 
- Afholder kurser 
- Hotline med rådgivning om blandt andet tidtagningsanlæg 
- Rådgiver klubberne 
- Deltager i samarbejde med naturkonsulenterne 
- Dirigent til generalforsamlinger 
- Diverse ad hoc-opgaver 
- (Klubberne booker selv TD’ere) 

 

D12 sørger for: 

 
- Afholder 3 møder og en julefrokost 
- Deler nyheder fra DRF 
- Svarer på spørgsmål og henvendelser fra klubberne 
- Afholder distriktsmesterskaber hos sportsrideklubben Silkeborg 
- Talentprogram for ponyryttere og forældre på LC til LB niveau 
- Koordinerer stævner 
- Sparring til propositioner 
- TD’ere til C stævner 
- Vil som noget nyt prøve temadage for stævneansvarlige 1-2 gange 

årligt 
- Kursusudvalg – bestiller kurser hos DRF (gratis deltagelse for med-

lemmer af distriktet) 
- Erfa for officials på D niveau 1 fang årligt 
- Afholder stævnekoordineringsmøde 
- Gennemgår reglementsændringer 
- Tager 25 kr. pr. medlem, 100 kr. pr. stævne og 2 kr. pr. start. 
- Udlejer tidstagningsanlæg 
- Står for at tildele og afregne TD’ere. Klubberne betaler 1.000 kr. 
- Kørselstilskud til officials under uddannelse 

 

D3 sørger for: 

 
- Stævnekoordinering 
- TD’ere til C stævner 
- Betaler sløjfer og dækkener til mesterskaber 
- Cups, fx stilcup på C og D niveau og sørger for sløjfer, dommere og 

TD’ere 
- Afholder kurser, fx førstehjælp for heste og mennesker 
- Har haft politiet til at afholde kursus angående regler for trailerkørsel 
- Udlejer tidtagningsanlæg, ponygames udstyr 
- Kørseltilskud til officials og ryttere, hvis broen skal krydses til hold-

mesterskaber 
- Rådgivning af klubber og medlemmer 

 

D10 sørger for: 

 
- Afholder 2 distriktsmøder 
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- Står for stævnekoordinering 
- Vejledning af propositioner 
- Fordeler TD’ere til C og D stævner 
- Afholder få kurser, fx om det nye stævnesystem 
- Besvarer spørgsmål fra klubber, primært vedrørende stævner 
- Hjælper med stævneafvikling for nye klubber 
- Prøver at etablere netværk til distriktsmøderne, så der bliver bedre 

fremmøde 
- Tager ud til klubberne ved uoverensstemmelser og mægler 
- Afholder cups på D niveau (C niveau er på tegnebrætter) 
- (Afholdt ikke distriktsmesterskab i år) 

 

D8 sørger for: 

 
- Afholder i samarbejde med D9 distriksmesterskab 
- Afholder D mesterskab spring og dressur 
- Afholder kursus i ”kom godt fra start” 
- Breddeaktiviteter 
- 3-5 samlinger indenfor springning årligt 
- Stævnekoordinering 
- Står for tildeling af TD’ere og fællesbetaling 
- Samarbejder over grænsen med tyskland 
- Info om de nye ryttermærker 
- Distribuerer alt fra DRF videre til klubberne 

 

D14 sørger for: 

 
- 3 årlige møder 
- Stævnekoordinering 
- TD fordeling – klubberne betaler pt. men der overvejes fællesbetal-

ling, som man ser i andre distrikter 
- Råd og vejledning til klubberne 
- Mægler ved uoverensstemmelser 
- Tager ud og ser på faciliteter, hvis nogen vil holde stævner på høje-

re niveau 
- Afvikler C og D mesterskaber 
- Udlejer tidtagningsanlæg 
- Deltager i arbejde med Friluftsrådet 
- Støtter officials under uddannelse med kørsel 
- Afholder stævner, hvor der støttes julemærkehjem ved særlige 

stævner 
- Afholder Cups i dressur på C niveau, hvor der gives gratis TDere, 

tidtagningsanlæg, tilskud til mesterskabet 
- Der betales 50 kr. pr. medlem 

 

D11/D13 sørger for: 

 
- 2 store møder om året 
- Regionsopdeling 
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- Stævnekoordinering 
- D cup, spring og dressur 
- Gennemgår reglementsændringer 
- Oplæg om stævneafholdelse 
- Klubrådgivning – får mange spørgsmål i relation til undervisning, 

klubdrift 
- Besøger klubberne  
- Fordeling af TD’ere 
- Betaler kørsel 
- Honorarbetaling 
- Deltager i generalforsamling 
- Mægler ved uoverenstemmelser 
- Udlejer tidtagningsanlæg 
- Få kurser for fx TD’ere, kadetter 
- Står for opdatering af hjemmeside og facebook 
- Distriktsmesterskab 
- Deltager på kommunalt plan, som sparring på vegne rideklubberne 

 

D5 sørger for: 
- Rangliste på C plan – vinderen hædres på årsmødet 
- 3 årlige møder 
- 10 kr. i kontingent 
- Har ikke holdt distriktsmesterskab i 2 år pga. manglende starter 
- Tidtagningsanlæg – bruges ikke meget 
- Distriktet vil som noget nyt arrangere stævne  
- Cups på D niveau med indsamling til formål 

 

JBR kunne fortælle, at arbejdsgruppen pt. ser på, hvilke opgaver, der hen-

sigtsmæssigt fremover skal varetages af distrikterne og udvalget vil lave en 

beskrivelse af arbejdsopgaver. Det kunne eksempelvis være fælles op-

krævning af kontingent og afregning overfor distrikterne, fælles håndtering 

af TD’ere og lignende og det var også en af baggrundene for, at man gerne 

ville høre, eksempelvis, hvordan distrikterne i dag håndterede TD’ere mv. 

 

MRO kunne fortælle, at der var godt gang i klubbesøgene fra klubkonsulen-

terne. Der bliver taget rigtig godt imod dem. De har eksempelvis initiativer 

om kæpheste, antimobbepolitik, samarbejde med parasport og VM turne-

ringen. 

 

I Gribskov Kommune var det lykkedes at fastfryse tilskuddet, selvom man 

skulle have held til at rekruttere flere voksne, så vil klubberne ikke længere 

blive trukket i tilskud. 

 

Det var MRO’s opfattelse, at det var den bedste aftale, man kunne få med 

de kommuner, der fortsat havde 25 års reglen. 
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Pt bliver der arbejdet på adgangen til nationalparker. Udfordringen er, at 

man vil se større områder hegnet ind med ”vilde dyr” og det giver vanske-

ligheder ved adgangen til naturen.  

 

I samarbejde med Islænderforeningen er der blevet valgt en repræsentant 

ind i Friluftsrådets udvalg, som forhåbentlig får fremført ridningens syns-

punkter og udfordringer ved de indhegnede nationalparker. 

 

Der blev desuden informeret om, at DRF tager over på at udbrede pa-

radressur med bistand fra Parasport Danmarks konsulenter. 

 

 

Ad 4 – Spørgsmål/kommentarer fra klubber og distrikter til bestyrelsen og 

administration 

 

Der var en kort drøftelse af, hvorvidt distrikterne skulle informeres om ud-

viklingskonsulenternes besøg i distrikterne. Der var stemning for, at hvis 

klubkonsulenterne var i distriktet, og ikke havde kalenderen fyldt op, og 

kunne nå nogle flere besøg, at de så kunne spørge distriktsbestyrelserne, 

om der var nogen klubber, som de tænkte var oplagte at rette henvendelse 

til, for at få optimeret besøgsrunden. 

 

D14 har spurgt til klubber, der afholder stævner under anvendelse af DRF’s 

TD’ere, reglement og lignende. Det førte til drøftelse om man kunne ude-

lukke ryttere, der deltog i stævner arrangeret af private, uorganiserede 

stævnearrangører. JBR lovede at undersøge, hvad status pt. er, og MRO 

vil vende med DIF, hvilke muligheder der er for at reagere. 

 

D14 spurgte om, hvordan man udbredte sporten. En af udfordringerne er, 

at ridning er blevet kostbart, og det diskuteredes at der var enighed om, at 

emnet var så omfattende, at det kunne tages op på fx DISU’s heldagsmø-

de. I den forbindelse blev stævnestrukturen også vendt og Inge Overby fra 

D11/D14, at hun havde medvirket i en arbejdsgruppe, der ville komme med 

forslag til ændringer i stævnestrukturen, som hun ville sende frem til inspi-

ration. 

 

Ad 5 - Breddeaktiviteter: 

 

Intet blev drøftet. 

 

Ad 6 - Officials:  
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Anne Silfwander oplyste, at der er godt gang i kurser i næsten alle discipli-

ner – og flere kommer til løbende. 

  

Behovet for, at distrikterne informeres, når kurser kommer i kursuskalende-

ren blevet drøftet, og Anne Silfwander oplyste i den forbindelse, at officials 

modtager direkte besked, når nye kurser er oprettet med henblik på at få så 

mange med som muligt. 

 

Ad 7 – Reglementsændringer: 

 

Reglementsændringerne blev drøftet, men blev modtaget så sent, at man 

gerne så en længere tidsfrist til at kommentere på disse. 

 

Ad 8 –Stævnekoordinering  

 

D1-5 fremsendte sit eksempel på regneark til brug for stævnekoordinering 

med henblik på drøftelse.  

 

Ad 9 - Næste møde: 

 

Det aftaltes, at næste møde holdes i Nyborg den 25. januar 2022 kl. 17.30. 

 

Ad 10 - Evt.: 

 

 

 
 


